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 Protokół nr 43/2022 

posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego 
Powiatu i Przestrzegania Prawa 

które odbyło się w czwartek 26 maja 2022 r. 
 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie  
 
W posiedzeniu uczestniczyło 8 Radnych. Nieobecny usprawiedliwiony radny Wojciech 
Zajler. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
W obradach uczestniczyli także: 
1. Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak 
2. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik 
3. Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu 

Starostwa Powiatowego w Śremie 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 10.00. 
Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności 
stwierdził wymagane quorum.  
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  
Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Raport o stanie Powiatu Śremskiego za rok 2021. 

4. Wykonanie budżetu powiatu za 2021 r.: 

a) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego powiatu wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 

rok 

b) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok 

5.  Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2022 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia gminie Dolsk pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

 
Ad 2. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 
protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji? 
 
Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie w wyniku którego protokół nr 42/2022 
z dnia 28 kwietnia 2022 r. został przyjęty (8 głosów za). 
 
Ad 3. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego Raportu o stanie Powiatu Śremskiego za rok 2021. 
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Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że Raport o stanie Powiatu 
Śremskiego za 2021 rok przedstawiany jest Radzie Powiatu na podstawie art. 30a. ust.1 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, każdego roku do dnia  
31 maja. Jest to dokument, który przestawia działalność Zarządu Powiatu w roku 
poprzednim, która obejmuje realizację wszystkich strategii, programów, założeń 
realizowanych przez powiat. Został sporządzony na podstawie wszystkich danych 
przedstawionych przez wydziały starostwa powiatowego oraz jednostki organizacyjne. 
Raport jest podstawą do przeprowadzenia debaty, która odbywa się na sesji absolutoryjnej 
i poprzedza podjęcie uchwały o udzieleniu wotum zaufania zarządowi. Dlatego debata nad 
Raportem zostanie przeprowadzona na sesji, w dniu 27.05.br. Mogą wziąć w niej udział 
mieszkańcy powiatu. Chętne osoby muszą złożyć do Przewodniczącego Rady pisemne 
zgłoszenie poparte podpisami co najmniej 150 mieszkańców powiatu. W dniu dzisiejszym o 
godz. 15.00 mija termin składania zgłoszeń. Dodała, że odpowie na wszelkie formalne 
pytania dotyczące Raportu. 
 
Przewodniczący poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Ad 4. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa przeszedł do następnego punktu porządku 
dotyczącego Wykonania budżetu powiatu za 2021 r. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak powiedziała, że wykonanie budżetu za 2021 rok 
obejmuje dwa punkty. W punkcie a) porządku posiedzenia jest projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego powiatu wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2021 rok, natomiast w punkcie b) jest projekt uchwały w sprawie absolutorium 
dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. Następnie przedstawiła 
streszczenie z wykonania budżetu powiatu za 2021 rok, które stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. Jeżeli chodzi o niewykonany plan w oświacie cała subwencja oświatowa została 
rozdysponowana i wykorzystana. W toku realizacji budżetu zostały przesunięte własne 
środki powiatu z czego wynika niewykonanie w 100 % wydatków. W DPS nie zostały 
wykonane plany wydatków, ma na to wpływ niewykonanie planowanych dochodów oraz 
nieurealnienia planu dochodów co bezpośrednio wpływa na realizację po stronie wydatków, 
gdyż dochody przeznacza się na wydatki.   
Zarząd Powiatu przedłożył również sprawozdania finansowe za rok ubiegły. Sprawozdania 
obejmują bilans z wykonania budżetu, bilans jednostki budżetowej, rachunek zysków i strat, 
zestawienie zmian w funduszu oraz informację dodatkową. Te sprawozdania wskazują 
sytuację majątkową i finansową jednostki. Jest w nich podany wynik, który wskazuje na 
salda kont, na których w ciągu roku ujmowane są koszty, przychody oraz rozliczenie tych 
kosztów. Wynik finansowy może być dodatni lub ujemny. Nasz powiat osiągnął wynik 
dodatni i wynosi on ponad  17.120.000 zł. Bilans z wykonania budżetu wskazuje nadwyżkę 
lub niedobór budżetu. Nasz powiat osiągnął nadwyżkę w wysokości 14.199.629,90 zł. Jest 
to zestawienie faktycznie zrealizowanych dochodów i wydatków dokonanych na rachunku 
bankowym budżetu.  
Wszystkie omówione dokumenty czyli wykonanie budżetu za 2021 rok wraz z informacją o 
stanie mienia oraz sprawozdania finansowe, a także sprawozdania RB, są składane do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, która w dniu 04 kwietnia 2022 r. wyraziła opinię 
pozytywna z uwagą o przedłożonych przez Zarząd Powiatu materiałach. RIO wskazało, że 
w rozdziale 75020 paragraf 4600 pod nazwą kary, odszkodowania i grzywny wypłacane na 
rzecz osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych poniesiony wydatek na kwotę 
37,25 zł został zbyt ogólnie opisany. Wydatek ten dotyczył kary za niedostarczenia pełnego 
wyciągu bankowego z rachunku dotacji dla projektu na zakup i uruchomienie 
kardiomonitorów przenośnych dla potrzeb Szpitala Powiatowego im. Tadeusza Malińskiego 
w Śremie, ta uwaga dotyczy zbyt wąskiego opisu tego wydatku.  
Skarbnik poinformowała, że Przewodniczący Rady Powiatu przedłożył Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 
w Śremie. W odpowiedzi na wniosek skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu w dniu 12.05.2022 r. wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
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w Śremie w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Śremie z wykonania 
budżetu powiatu za 2021 rok został należycie uzasadniony. 
 
Radny Emil Majsner zapytał dlaczego w przedstawionej informacji o stanie mienia 
komunalnego w wartości brutto majątku trwałego powiatu wskazano w Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Śremie minus 75.101,00 zł . 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak odpowiedziała, że w majątku brutto PUP w 
Śremie jest ogólnie wzrost o 99.000 zł lecz dokonano likwidacji uszkodzonych, niezdatnych 
do dalszej eksploatacji środków trwałych typu komputery i inne urządzenia elektroniczne.  
 
Radny Emil Majsner poprosił o przygotowanie wykazu tego sprzętu. 
  
Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak odpowiedziała, że pan Radny go otrzyma.  
 
Pani Skarbnik udzieliła odpowiedzi p. Radnemu tego samego dnia na posiedzeniu komisji 
oświaty. 
 
Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Ad 4a.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do podpunktu dotyczącego 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

powiatu wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok. 

 
Komisja budżetu zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego powiatu wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok.  Projekt uchwały stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

 
Ad 4b.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego podpunktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie absolutorium dla 

Zarządu Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów.  
Komisja budżetu zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt 

uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2021 

rok.  Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 
2022 rok. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2022 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  
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Ad 6.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Dolsk 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej (dofinansowanie montażu opraw 
oświetleniowych na istniejących słupach energetycznych wraz z podłączeniem do 
istniejącej infrastruktury energetycznej w m. Księginki kwota 6.000 zł). 
 
Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu 

Starostwa Powiatowego w Śremie przedstawiła projekt uchwały. 

 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie (8 głosów za) projekt uchwały w sprawie 
udzielenia Gminie Brodnica pomocy finansowej w formie dotacji celowej. Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Ad 7. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym 
punkcie porządku obrad?  
 
Radny Emil Majsner zapytał, czy są nowe informacje nt. dofinansowania ul. Zamenhofa 
w Śremie. 
 
Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że zgodnie z wcześniejszymi informacjami 
powiat będzie wnioskował o środki rządowe w kolejnym naborze. 
 
Radni nie zgłosili więcej głosów i wniosków. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Pan 
Zbigniew Hoffa zamknął obrady Komisji o godz. 1027. 
 
 
Protokołowała  
Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  
 
 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 
 

Zbigniew Hoffa 


